
Parlamentul României
Senat

ÎNTREBARE

Adresată: Doamnei Simona Bucura-Oprescu, ministrul muncii și solidarității sociale
Domnului Sebastian-Ioan Burduja, ministrul energiei

De către: Doamna senator Silvia DINICĂ
Circumscripția electorală: nr 42, București
Grupul Parlamentar: USR
Ședința Senatului din data de: 19.03.2023
Obiectul interpelăriii: Stadiul elaborării planului pentru combaterea sărăciei
energetice

Domnilor miniștri,

La data de 19 iulie 2012 a intrat în vigoare Legea energiei electrice și a gazelor
naturale nr. 123/2012, care prevedea, la art. 6, lit. r), în forma inițială a acestuia, că
ministerului de resort (Ministerul Energiei) „colaborează cu Ministerul Muncii, Familiei și
Protecției Sociale, care are responsabilitatea realizării planului național de acțiune în cazuri
de sărăcie energetică, prin care se definesc situațiile critice și clienții care nu pot fi
deconectați în astfel de situații, precum și modul de recuperare a costurilor asociate, de
către operatori, pe baza unei proceduri specifice aprobate prin hotărâre a Guvernului, la
propunerea ANRE;”

La data de 27 iulie 2020 a intrat în vigoare Legea nr. 155/2020 pentru modificarea și
completarea Legii energiei electrice și a gazelor naturale nr. 123/2012 și privind modificarea
și completarea altor acte normative, prin care art. 6 a fost modificat, menținându-se atribuția
precizată mai sus, la lit. q):

„q) colaborează cu ministerul de resort în domeniul protecției sociale, care are
responsabilitatea realizării planului național de acțiune pentru diminuarea numărului de
cazuri de sărăcie energetică și de definire a consumatorului vulnerabil;”

Se poate, deci, observa că încă din 2012 există obligația Ministerului Muncii și Solidarității
Sociale de a realiza un plan național de acțiune care să aibă ca tematică combaterea
sărăciei energetice. Cu toate acestea, deși timp de 12 ani a subzistat această îndatorire,
până la acest moment nu a fost adoptat un astfel de plan.
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Această lipsă de acțiune a autorităților este cu atât mai gravă având în vedere că 1 din 5
gospodării din România au renunțat la acoperirea unor alte nevoi pentru asigurarea
confortului termic, conform unui studiu realizat de Observatorul Român al Sărăciei
Energetice.

Având în vedere informațiile de mai sus, vă adresez următoarea întrebare:

1. Care este stadiul elaborării Planului național de acțiune pentru diminuarea
numărului de cazuri de sărăcie energetică și care este termenul estimat pentru
adoptarea acestuia?

Vă asigur de întreaga mea disponibilitate la dialog și colaborare.

Solicit răspuns scris și pe email la adresa

Data Semnătura
19.03.2024 Silvia Dinică


